

《马来西亚华人研究学刊》 授权条款与作者权利

著作财产权归属。稿件经本刊接受刊登后，其著作财产权即移转予马来西亚华社研究中心。出版单位保留以各种形式与媒介（含纸本及数位版）进行出版、重制、发行及销售该内容之专属权利。

作者获准使用范围。著作权移转后，作者仍保有下列学术使用之权利（毋须经书面许可），惟须注明原始出处：

- **教学用途。** 供课堂教学或所属机构内部教育训练使用。
- **研究交流。** 仅供个人研究之用，得私下与个别同侪分享文章复本。
- **学位论文。** 将文章收录于学位论文（纸本或数位版）中，惟该学位论文不得进行商业出版。
- **会议发表。** 于学术会议呈现该作品，并向与会者散发复本。

自行存档与网路发布政策 (Self-Archiving Policy)

- **正式出版版本。** 作者不得将最终出版之 PDF 档案张贴于公开网站（如 ResearchGate, Academia.edu）或社群媒体。本刊鼓励作者分享该文章于学刊官方平台或合作资料库之连结（Link）。
- **已接受文稿。** 作者得将“已接受文稿”（即通过同侪审查但尚未进行排版与校对之版本）张贴于个人网站或机构典藏库，惟须检附连结指向最终出版版本。

商业使用。任何商业用途、再出版或系统性散布（如发布于电子布告栏或邮件列表 listserv），均须事先取得出版单位之书面许可。

Journal of Malaysian Chinese Studies
Licensing Terms and Author Rights

Copyright Ownership. Upon acceptance of the manuscript, the copyright of the article is transferred to the **Centre for Malaysian Chinese Studies**. The Publisher retains the exclusive right to publish, reproduce, distribute, and sell the content in all forms and media (including print and digital).

Permitted Uses by Authors. Authors retain the right to use their own article for the following scholarly purposes without written permission, provided that the original source is properly cited:

- **Teaching.** To use the article for classroom teaching or internal training within their institution.
- **Research Exchange.** To share copies of the article privately with individual colleagues for their personal research use.
- **Theses and Dissertations.** To include the article in a thesis or dissertation (print or electronic), provided it is not published commercially.
- **Conferences.** To present the work at a meeting or conference and to distribute copies to attendees.

Self-Archiving Policy

- **Published Version (PDF).** Authors are **not permitted** to post the final published PDF on public websites (e.g., ResearchGate, Academia.edu) or social media. Instead, authors are encouraged to share the link to the article on the Journal's official platform or partner databases.
- **Accepted Manuscript.** Authors may post the "Accepted Manuscript" (the version after peer review but before typesetting/production) on their personal website or institutional repository, provided a link to the final published version is included.

Commercial Use. Any commercial use, re-publication, or systematic distribution (e.g., posting on a listserv) requires prior written permission from the Publisher.